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 ارتباط با مردم 
قطع نشود

رئیس مــجلس بــــا بیان اینکه 
ایجاد رقابت و تلاش جمعی و تحول 
ضروری است خاطرنشان کرد: در غیر 
این صورت روزمرگی همچون خاک 
مرده ای بر ما پاشیده می شود و گویی 
بود و نبود ما فرقی ندارد و احساس 
بی هویتی خواهیم کرد، لذا هدف و 
فلسفه برگزاری این جلسات ایجاد 
ارتباط بیشتر و برادری و انس و الفت 
باشد. محمدباقر قالیباف در گفت وگو با 
مدیران کل بخش های مختلف مجلس 
شورای اسلامی اظهار کرد: حتی به 
دلایلی همچون بیماری کرونا و در خطر 
بودن جان نیز نمی توان از مردم فاصله 
گرفت، اما متاسفانه ما از این فضاها 
فاصله گرفته ایم. شاید چنین فضاهایی 
از نظر بسیاری از مدیران رویایی به 
نظر آید، اما ما نبود این فاصله ها را در 
ایام جنگ تحمیلی به کرات دیده و 
تجربه کرده ایم، بنابراین باید گفت؛ 
پشت خاکریزها، نماد و مصداقی از 
اخوت، برادری و همراهی رزمندگان 
و جان برکفان وطن بود. خداوند توفیق 
بندگی و خدمت را به همه ما در مقابل 

این مردم شریف بدهد.

 آمریکا راه ترامپ 
را   ادامه می دهد

اظهار  رئیس جمهور  رئیس دفتر 
داشت: درباره غنی سازی ۶۰ درصد 
طبیعی است که پیام فعالیت های ما، 
پیام صلح آمیز است و همه این اقدامات 
طی یادداشت به آژانس اعلام و هدف 
آن مشخص می شود، بنابراین اهداف 
ما صلح آمیز است. محمود واعظی 
در حاشیه جلسه هیأت دولت و در 
جمع خبرنگاران گفت: از سوی دیگر 
هرچه مذاکرات طولانی می شود فشار 
تحریم بیشتر می شود و به رغم اینکه 
دولت جدید آمریکا اعلام کرده فشار 
حداکثری ترامپ شکست خورده، 
اما با حفظ تحریم ها نشان می دهد 
همان راه را ادامه می دهد. هم چنین ما 
نشانه هایی از اتفاق اخیر نطنز داریم که 
نشان می دهد رژیم صهیونیستی پشت 
آن بوده است؛ تصمیم گرفتیم راجع 
به زنجیره »آی آر ۶« و غنی سازی ۶۰ 
درصد کار هایی را انجام دهیم. انعقاد 
تفاهمنامه همکاری در این سفر مورد 
بررسی قرار گرفته و طبیعی است یکی 
از موضوعات مورد نیز بحث برجام بوده؛ 
روس ها همواره حمایت خود را اعلام 
کردند و در این سفر هم بر این موضوع 

تأکید شد. 

شکایت مجلس 
وجهی ندارد

معاون پارلمانی دولت در واکنش 
به شکایت نمایندگان مجلس از 
رئیس جمهور گفت: در مجلس 
یازدهم سه مورد قانون بود که یکی 
از آنها موافقت نامه خدمات هوایی دو 
جانبه ایران و کویت بود که این قانون 
لایحه دولت است و وجهی ندارد که 
رئیس جمهور لایحه دولت را ابلاغ 
نکند. حسینعلی امیری تصریح کرد: 
این قانون را آقای رئیس جمهور ابلاغ 
کرده بود اما روزنامه رسمی به هر 
دلیلی آن را منتشر نکرده بود. مورد 
دوم قانون الزام دولت به پرداخت 
یارانه کالاهای اساسی بود که خود 
دکتر قالیباف درباره این قانون اعلام 
کردند که توافقی بین رئیس جمهور 
و رئیس مجلس درباره نحوه تامین 
منابع مالی انجام گرفت و ما در حال 
تدارک منابع مالی بودیم که رئیس 
مجلس قانون را ابلاغ کرد و الان 
هم این قانون در حال اجراست؛ 
پس چیزی به عنوان استنکاف از 
ابلاغ قانون وجود ندارد. قانون اقدام 
راهبری برای لغو تحریم ها تا زمانی 
که به عنوان طرح بود، دولت نظرات 

خود را اعلام کرده بود.

سـرمقــاله

رژیم صهیونیستی با خرابکاری در نطنز چند رویکرد را دنبال 
می کرد. هدف نخست آنها ایجاد اختلال در برنامه هسته ای 
ایران و در مرحله بعد اختلال در گفت و گوهای وین را مدنظر 
داشتند. آنها می خواستند این اطمینان را به غربی ها دهند که 
ایران تا چند ماه دیگر نمی تواند غنی سازی گسترده ای انجام 
دهد و به نحوی یک امتیاز به غربی ها دهد تا آنها امتیاز زیادی 
به ایران ندهند. آنها این پیام را مخابره کردند که ضرورتی 
ندارد با ایران به تفاهم رسید و از راه های دیگر نیز می توان مانع 
فعالیت هسته ای ایران شد. آنها به نحوی دنبال خریدن زمان 
برای اروپا و آمریکا بودند تا ایران دست بالاتر را نداشته باشد. 
رژیم صهیونیستی این پیام را به دولت بایدن داد که نباید از 
توافقات با این رژیم تخطی کند و قصد داشت این مساله را 
مطرح کند که می تواند با توان اطلاعاتی خود عرصه را برهم زند. 
رژیم صهیونیستی به دنبال تخریب جدول زمانی بود که غرب 
برای خود متصور بود در قالب آن باید با ایران به توافق رسد. 
آنها می خواستند قدرت اولتیماتوم تعیین کردن ایران را از بین 
ببرند. 3 خردادماه آخرین مهلت برای توافق است و ایران این 
زمان را به واسطه مصوبه مجلس و توافق با آژانس تعیین کرده 
است. به نحوی هدف آنها این تاریخ بوده است تا آن را بی اثر 
کنند. باید توجه داشت که روند مذاکرات مثبت است و این 
چشم انداز را ترسیم کرده است که توافق حاصل می شود. اقدام 
خرابکارانه رژیم صهیونیستی صورت مساله را تغییر می دهد. 
امروز اروپا، روسیه، چین و آمریکا اگر اصرار بر توافق دارند با 
توجه به صورت مساله جدید است. حرکت خرابکارانه رژیم 
صهیونیستی ایجاد مانع در مذاکرات بود. ایران نیز در این میان 
غنی سازی را تا ۶۰ درصد افزایش داد اما هر دو رویداد در اصل 
توافق تغییری ایجاد نخواهد کرد اما در عین حال این توقع 
وجود داشت که اقدام خرابکارانه در نطنز با واکنش تند جهانی 
همراه شود اما این گونه نشد و فقط در حد بیانیه و لفظ این اقدام 
محکوم شد. آنچه که در این میان به شدت اما تغییر کرد این بود 
که این ضرورت برای فرار از تنش احساس شده است که زودتر 
به یک توافق رسند. روسیه و چین نیز امروز این اصرار را دارند 
زیرا از واکنش های ایران هراس دارند و نگرانی تنش ها در خلیج 
فارس و اقدامات متقابل ایران هستند. آنها این را یک خطر جدی 
می دانند و به همین علت سرعت در مذاکرات را شاهد خواهیم 
بود. امروز یک باور میان کشورهای مهم جهان و برجام به وجود 
آمده است که باید از تنش فاصله گرفت و با دیپلماسی مسائل را 
حل کرد و امروز هر تلاشی می شود به واسطه همین باور است 

که در دستور کار دولت های غالب قرار گرفته است.

پیامی از نطنز برای بایدن

جلال خوش چهره
 تحلیلگر مسائل سیاسی

یـــادداشت

رژیم صهیونیستی اصلی را برای خود به عنوان قاعده و قانون 
می داند و آن مربوط به جمهوری اسلامی نیز نیست. زمانی که بنا 
بود در زمان پهلوی برای نیروگاه هسته ای، قرارداد بوشهر بسته 
شود، خانم گلدا مئیر به کنگره آمریکا رفت، سخنرانی تندی 
کرد، گفت اگر ایران هسته ای بشود، یعنی نابودی اسرائیل و 
مخالفت کرد. آن زمان آمریکایی ها سه شرط را مطرح کرد. اول 
ایران هرگز به سلاح هسته ای دسترسی پیدا نخواهد کرد، دوم 
هرگز تهدیدی علیه اسرائیل نخواهد بود و سوم امنیت اسرائیل 
امنیت آمریکا است. در همان زمان نیز شاهد این پدیده بودیم 
که به دلیل قرار گرفتن ایران در بلوک غرب، شاه به دلیل تهدید 
شوروی از آمریکایی ها خواست که در این مسأله امنیت ایران را 
تامین کنند. آمریکایی ها نیز تعهد کردند، سپر اتمی ایران باشند 
و هرگونه تهدید اتمی علیه ایران را پاسخ بدهند. نیروگاه ساخته 
شد و اولین کسی که به ایران پیشنهاد بمب هسته ای کرد، رژیم 
صهیونیستی بود و گفت آمادگی ساخت این سلاح در ایران را 
داریم. این پیشنهاد بیشتر به منظور کنترل ایران و جاسوسی 
در همه نقاط کشور بود. بنابراین رژیم صهیونیستی با هسته ای 
شدن ایران و نزدیک شدن با آمریکا مخالف است و این را به عنوان 
یک اصل می داند. آنان ایران هسته ای را به معنای نابودی اسرائیل 
می دانند. در این مسیر نیز از هیچ کارشکنی فروگذار نمی کنند 
و اکنون نیز دست به اقدامات تروریسم هسته ای زده و کشتی 
ساویز را در دریای سرخ هدف قرار داده است. اخیرا یک خبرنگار 
اسرائیلی و آمریکایی در شبکه الجزیره گفتند کشتی در مقابل 
کشتی و نیروگاه هسته ای نطنز در مقابل دمونا نیروگاه هسته ای 
رژیم صهیونیستی. خرابکاری در تاسیسات هسته ای ایران خلاف 
تمامی کنوانسیون های بین المللی محسوب می شود. این اقدام 
که منجر به آسیب رسیدن به مردم و ایجاد تشعشعات هسته ای 
می شود، جنایت جنگی است. اقدام اسرائیل در جامعه جهانی 
محکوم است اما به این دلیل که آنان هیچ تعهدی به قواعد 
بین المللی نداشته، 4۰۰ کلاهک هسته ای دارند و مرتبا در حال 
تهدید ایران هستند، سعی بر قلدری دارند. در همین شرایط سفر 
لوید آستین وزیر دفاع آمریکا، به رژیم صهیونیستی و دیدار او با 
وزیر دفاع این رژیم و نتانیاهو، نشان از آن دارد که آمریکایی ها 
در مذاکرات وین به دنبال ایجاد تروریسم هسته ای هستند، 
در حالی که مذاکره نیز می کنند. به دنبال این هدف هستند 
که اگر ایران به مطالبات آنان در مذاکرات پاسخ نداد، دست به 
تروریسم هسته ای بزنند و این ترس را نیز دارند که کنترل رژیم 
صهیونیستی از دست آنان خارج شود. به همین دلیل دست 
به اقداماتی می زنند که ایران مجبور شود، حمله وسیعی علیه 
تل آویو و حیفا انجام دهد. آمریکایی ها دست به بازی خطرناکی 
زده اند که در آن هم  از ابزار مذاکره و هم از ابزار تهدید استفاده 
کنند. اگر آمریکایی ها رژیم صهیونیستی را در این بازی جلو 
بیاندازند، رژیم صهیونیستی نابودی خود را به چشم خواهد 
دید. مسئولین رژیم صهیونیستی می گویند آمریکایی ها جلوی 
ایران را بگیرند و وارد جنگ شوند یا ما خودمان این کار را انجام 
می دهیم اما به این دلیل که توان مقابله با ایران را ندارند، دست 
به اقدامات تروریستی می زنند و خواهند زد. آمریکایی ها نیز هیچ 
عکس العملی از خود نشان نداده اند و اقدامات خرابکارانه اسرائیل 

با چراغ سبز آمریکا ادامه خواهد داشت.

هراس اسرائیل از رابطه ایران و آمریکا 

حسین کنعانی مقدم
فعالسیاسی اصولگرا

مهدی هاشمی آزاد نشده است
ســخنگوی قوه قضائیه در حاشــیه برگزاری مراسم 
رونمایی از سامانه حمایت از خانواده زندانیان در آزادی 
مهدی هاشمی  و به پایان رسیدن محکومیت او گفت 
خیر، این خبر صحت ندارد. غلامحســین اسماعیلی 
درباره آخریــن وضعیت پرونده بابــک زنجانی گفت: 
بخشی از اموال داخل را تحویل دادیم و تلاش های جدی 
می کنیم برای اموال و دارایی هایی که ایشان در خارج از 
کشور دارد؛ زمینه هایی به وجود می آید و باز با موانعی 
برخورد می کنــد. اولویت ما موضــوع بدهی های او به 
دولت در ارتباط با پرونده اش است و متناسب با وضعیت 
بدهی ها هم سایر بخش های مندرج در حکم دادگاه هم 
اقدام خواهد شد. سخنگوی قوه قضائیه بیان کرد: در سه 
محور پیشگیری از جرایم و تخلفات انتخاباتی، رسیدگی 
ویژه به جرایم و تخلفات و پاسخگویی به استعلامات و 

سوابق داوطلبان امر انتخابات قوه قضائیه وظیفه دارد.

ویــژه

 رهبر انقلاب در سخنرانی 
در محفل انس با قرآن؛

مذاکره نباید فرسایشی شود؛ 
برای کشور ضرر دارد

آماری که درباره رتبه اقتصادی ایران در سخنرانی 
نوروزی بیان شد مربوط به پنج سال قبل بوده است؛ از 

کسانی که به من تذکر دادند متشکرم
در طلیعه  ماه مبارک رمضان، بهار قرآن، مراسم 
انس با قرآن کریم با حضور رهبر معظم انقلاب اسلامی 
از طریق ارتباط تصویریِ حسینیه امام خمینی)ره( 
با مصلای تهران برگزار شد و قاریان قرآن کریم به 
تلاوت آیات نور پرداختند. رهبر انقلاب اسلامی در 
این دیدار ضمن تبریک حلول ماه مبارک رمضان ماه 
نزول قرآن به تبیین موضوع هدایت قرآنی پرداختند 
و در خصوص گستره و ابعاد آن گفتند: هدایت قرآنی 
شامل همه ی بشریت و دربرگیرنده ابعاد مختلف 
فردی و اجتماعی زندگی انسان می شود. حضرت 
آیت ا... خامنه ای با اشاره به برخی سرفصل های 
هدایت قرآنی افزودند: کمال معنوی، اداره  جوامع 
انسانی و چالش های سیاسی و اجتماعی مرتبط با آن، 
رفتارهای مدیریتی، اقامه  عدل، دفع دشمنان باطنی 
و ظاهری، رفع دشمنی ها، مسایل اخلاقی، مسایل 
مربوط به خانواده و تربیت فرزندان، آرامش روحی 
و روانی و فرونشاندن تلاطم های درونی، توصیه ی به 
علم و شناخت حقایق عالمَ وجود و رفتارهای فردی، 
بخش هایی از رئوس موضوعاتی است که هدایت 
قرآنی شامل آنها می شود. رهبر انقلاب اسلامی 
لازمه ی بهره مندی از هدایت قرآنی را تقوا و خشیت 
الهی دانستند و با توصیه  همگان به خواندن همراه با 
تدبر قرآن در ماه مبارک رمضان، گفتند: دل انسان 
با تلاوت قرآن جلا پیدا می کند و بهاری و با طراوت 
می شود. حضرت آیت ا... خامنه ای با تأکید بر اینکه 
قاریان قرآن باید خود را مبلغان قرآن بدانند، بر لزوم 
تلاوت همراه با تذکر و خشوع و توجه عمیق به معنا 
تأکید کردند. رهبر انقلاب اسلامی همچنین در 
ابتدای سخنانشان با اشاره به آماری که در سخنرانی 
روز اول فروردین در خصوص رتبه ی اقتصادی کشور 
بیان کردند، گفتند: بعد از بیان این آمار، برخی افراد 
تذکر دادند که این آمار صحیح نیست، برهمین اساس 
موضوع بررسی و مشخص شد آمار مربوط به رتبه 
هجدهم کشور صحیح نیست و مربوط به چند سال 
قبل است که لازم است از افرادی که این موضوع را 
متذکر شدند، صمیمانه تشکر کنم. رهبر انقلاب در 
بخش دیگری از سخنانشان به تلخ شدن کام مردم 
در زیباترین روزهای سال بر اثر کرونا اشاره کردند و 
افزودند: آمارهای تلخ و تکان دهنده از افزایش مبتلایان 
و جان باختگان باید همه ی مسئولان و آحاد مردم را 
هوشیار و بیدار کند که این بیماری را شوخی نگیریم. 
حضرت آیت ا... خامنه ای تأکید کردند: مسئولان باید 
به صورت قاطع کارهای لازم را انجام دهند و بر طبق 
ضوابطی عمل شود که کارشناسان و مسئولان امور 
بهداشت و درمان مشخص می کنند. ایشان با اشاره 
به عوارض اجتماعی کرونا مانند جان باختن عزیزان، 
افزایش بیکاری، مشکل معیشت و تأثیرپذیری 
همه ی برنامه های کشور از این بیماری، افزودند: باید 
با سیاستگذاری و برنامه ریزی از جانب مسئولان و 
رعایت ضوابط بهداشتی از سوی آحاد مردم کاری کرد 
که این بیماری متوقف شود و بر این ویروس منحوس 
فائق بیاییم. رهبر انقلاب اسلامی با تشکر از تلاش 
و فداکاری تحسین برانگیز مجموعه های درمانی در 
مقابله با بیماری کرونا، افراد و گروههای داوطلب را به 
کمک به جهادگران عرصه درمان همچون اوایل این 
بیماری تشویق و توصیه کردند و گفتند: ماه رمضان 
ماه احسان و دستگیری از نیازمندان است که باید در 
شرایط کرونایی اهتمام به نهضت مواسات و کمک های 
مؤمنانه چندین برابر شود و به اوج خود برسد. حضرت 
آیت ا... همچنین در خصوص مسایل مربوط به برجام 
و تحریم ها و مذاکرات گفتند: سیاست کشور را در 
خصوص برجام و تحریم ها در سخنان عمومی اعلام و 
در جلسات با مسئولان یا به صورت مکتوب نیز به آنها 
بیان کرده ایم بنابراین سیاست کشور معلوم است که 
باید چه کاری انجام بدهند. ایشان افزودند: تشخیص 
مسئولان این است که بروند مذاکره کنند تا همین 
سیاست را اعِمال کنند که در این زمینه بحثی نداریم 
اما باید مراقبت شود که مذاکره فراسایشی نشود چرا 
که برای کشور ضرر دارد. رهبر انقلاب اسلامی هدف 
آمریکایی ها از تأکید و اصرار بر مذاکره را تلاش برای 
تحمیل یک حرف باطل دانستند و افزودند: منطق 
جمهوری اسلامی مبنی بر اینکه که اول باید آمریکا 
تحریم ها را بردارد زیرا به آنها اطمینانی وجود ندارد و 
قبلاً بارها نقض عهد کرده اند، به گونه ای است که حتی 
بعضی مذاکره کنندگان اروپایی نیز قبول دارند و در 
جلسات خصوصی آن را تصدیق می کنند اگرچه در 
مقام تصمیم گیری تسلیم آمریکایی ها هستند و از خود 
استقلالی ندارند. حضرت آیت ا... خامنه ای افزودند: 
غالب پیشنهادهای آمریکایی ها، متکبرانه و تحقیرآمیز 
است و حتی قابل نگاه کردن هم نیست. ایشان در پایان 
ابراز امیدواری کردند که مسئولان کشور با چشم باز و 
دل محکم و با توکل به خدا به پیش بروند و به توفیق 
الهی ملت را خرسند و خوشحال کنند. در این مراسم 
نورانی، تعدادی از اساتید قرآنی و قاریان جوان و یکی 

از مناجات خوانان به اجرای برنامه پرداختند.

خــــبر

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت:

معيشت مردم را گروگان نگيريد
  چرا  از مذاکرات برجام در وين  مي ترسید؟                 مسیر ما مسیری است که مردم می خواهند                آوردن واکسن خارجی وظیفه ماست

در دومین جلسه دادگاه پرونده فساد اقتصادی مطرح شد

شبكه ارباب فساد موسوم به حسن رعیت
  اتهامات ٢١نفر از همكاران وي اعلام شد

رئیس جمهور ایران در جلسه هیات دولت اظهار کرد: 
ظالمان معیشت مردم را گروگان گرفته اند و حتی در تهیه 
واکسن ما را اذیت می کنند و بیش از سه سال است که این 
فشار را ادامه می دهند. حسن روحانی در ادامه افزود: در این 
شرایط ما باید تلاش کنیم دست شان را قطع کنیم چرا از 
مذاکرات می ترسیم؟ کسی این حرفها را در سر ما فرو کرده 
است چرا از حرف زدن می ترسیم. قرآن حتی از مذاکره با 
کفار سخن می گوید که باید با جدال احسن انجام شود. پس 
چرا ما می ترسیم و از این موضوع فرار می کنیم. اهم سخنان 

رئیس جمهور را در ادامه می خوانید:
 ما قدرتمندیم و نباید خودمان را ضعیف ببینیم. 
می گویند آخر روبه رویتان آمریکاست. خوب باشد مگر 
آمریکا کیست؟ ما همان طور که در برجام مذاکره کردیم 
و آمریکا را پشت میز آوردیم باز هم این توانمندی را داریم 
اینقدر روی توان ما شک نکنید. بعضی ها می گویند ما فقط 
توان بیل زدن و یا ساخت کارخانه دستمال کاغذی را داریم، 
ولی در مذاکره توان نداریم. در صورتی که ما در تولید 

تکنولوژی و قدرت نرم هم توانمند هستیم. 
  از مذاکره وین نترسید، بعضی ها می ترسند؛ حالا آنقدر 
که بعضی ها نگران هستند که مذاکره فوری انجام شود و 
تحریم ها زود برداشته شود و در انتخابات مشکل پیدا کنند. 
حالا اینگونه هم نیست و مذاکره پیچیدگی های خودش را 
دارد. نباید اینقدر نگران باشیم. انتخابات برای ما روز بسیار 
مهمی است و حضور مردم در انتخابات بسیار مهم است ولی 
هیچ جناح و هیچ فردی حق ندارد زندگی و معیشت مردم را 
برای انتخابات به گروگان بگیرد. بگذارید مردم راحت باشند. 
بگذاریم مردم زندگی کنند و تحریم برداشته شود، چون این 
به نفع انتخابات و به نفع حضور مردم در انتخابات و به نفع 

همه جناح هاست. 
 با این اتفاق هیچ جناحی ضرر نمی کند، ولی بعضی ها 
فکر می کنند که ضرر می کنند. البته ما عجله نداریم که 
بگوییم مذاکرات امروز باشد یا فردا و این وابسته به طرف 
مقابل است، اما ما آماده ایم و حرفمان روشن است و 
می گوییم آمریکا باید به همان سالی که برجام را امضا کرده 

است بازگردد؛ یعنی سال ۲۰۱۵. پس ما باید به تیرماه ۹4 
و به همان توافق برگردیم و آنچه را گفته ایم اجرا کنیم. به 
محض اینکه آمریکا اجرا کرد و ما دیدیم  درست و عملیاتی 

است بلافاصله ما هم عمل می کنیم. 
 اینکه می بینید عنوان کرده ایم آی ار ۶ در نطنز فعال 
خواهیم کرد یا غنی سازی را به ۶۰ درصد خواهیم رساند 
این پاسخ خباثت های شماست. شما نمی توانید علیه ملت 
ایران توطئه کنید و در نطنز جنایت کنید. شما وقتی 
جنایت کنید ما دست تان را می بریم. ما دو دست تان را 
زدیم یکی با  ای آر ۶  و یکی با ۶۰ درصد. معلوم هست که ما 
نمی ایستیم و معطل نمی مانیم. شما اگر می خواهید نسبت 
به فناوری صلح آمیز قانونی ایران که تحت نظارت آژانس 
است اخلال ایجاد کنید و اذیت کنید ما باز هم در چارچوب 
قانون عمل می کنیم. کار شما تروریسم هسته ای بوده، اما 
کار ما کار قانونی است. مثلا کاری که قرار بوده ۲۰ روز یا 
یکماه دیگر انجام دهیم الان داریم انجام می دهیم و پاسخ 

شما را می دهیم.
  شما می خواهید در مذاکرات دستمان خالی شود اما ما 
با دست پرتر به مذاکرات می رویم. پاسخ ما در نطنز این بود 
که به جای آی آر۱ از آی آر ۶ استفاده خواهیم کرد و به جای 
غنی سازی 3.۶7 درصدی غنی سازی ۶۰ درصدی انجام 
می دهیم، اما در عین حال فعالیت ما قطعا و صرفا صلح آمیز 
و تحت نظر آژانس خواهد بود. ۶۰ درصد و ۲۰ درصد و پنج 

درصد و سه درصد ما هم صلح آمیز است.
 مسیر ما مسیری است که مردم می خواهند. ما 
منتخب مردم هستیم و حرفمان حرف مردم است. ۲4 
میلیون رای و 73 درصد مردمی که در انتخابات شرکت 
کردند دارند با رئیس جمهور و دولت حرف می زنند پس 
ما تا لحظه آخر مانند روزهای اول خواست مردم را اجرا 
می کنیم. بعضی ها می گویند فقط ۱۰۰ و چند روز تا پایان 
دولت باقی مانده برای ما فرقی نمی کند چقدر باقی مانده، 
چون مثل روز اول کار می کنیم و همان طور که تحریم ها 
را در ۱۰۰ روز اول شکاندیم اگر دست ما را باز بگذارید در 
۱۰۰ روز آخر هم می شکنیم و ما مشکلی نداریم و این کار 

را انجام می دهیم.
 واکسن در برابر مرگ و میر مصونیت بالایی می دهد. 
ممکن است کسی واکسن زده باشد و به ویروس جهت 
یافته مبتلا شود، اما درصد مرگ و میر با واکسن پایین 
می آید. امروز حفظ جان مردم برای ما اولویت اول است و 
بعد از آن باید گردش ویروس را قطع کنیم. در این شرایط 
وارد کردن واکسن یک وظیفه است و وزارت بهداشت در 
این زمینه وظیفه دارد اما از طرفی هر شرکت خصوصی، 
بیمارستان و موسسه ای که بخواهد می تواند با ارز نیمایی 
واکسن بیاورد و پخش کند. قیمتش هم با حمل و نقل و 
سایر هزینه ها عدد بالایی نمی شود. پس شرکت ها هم 
می توانند واکسن آزاد بیاورند تا مردم بتوانند با یک قیمت 
معمولی از آن استفاده کنند. البته وظیفه وزارت بهداشت 

هم سرجای خودش باقی است. 
 الان در این مقطع آوردن واکسن خارجی وظیفه 
ماست و در کنار وزارت بهداشت که وظیفه خود را دارد 
بخش های خصوصی هم اگر می توانند در این زمینه 
آزاد هستند. از طرفی ما همه واکسن های داخلی را هم 
تقویت می کنیم، بعضی ها می گفتند بگذارید فقط روی 
یک واکسن کار شود ولی ما دیدیم اینها تزاحمی با هم 
ندارند و پایه هایشان با هم متفاوت است و باعث به تاخیر 
افتادن یکدیگر هم نمی شود. پس روی همه واکسن ها کار 
کردیم البته ممکن است واکسن داخلی در تابستان به 

دست مردم برسد.
 عافیتی که در دعاها تاکید شده الان این است که ما 
به کادر درمان مان در این شرایط کمک کنیم و خودمان 
هم با رعایت پروتکل ها، رفت و آمدها و دورهمی ها را 
محدود کنیم. خیلی خوب بود که نماز جماعت و تلاوت 
قرآن دسته جمعی برگزار شود ولی امسال دیگر چاره ای 
نداریم و باید بیشتر عبادت ها را انفرادی انجام دهیم و 
امیدوارم صدا و سیما و فضای مجازی همان طور که 
پارسال توانستند امسال هم بتوانند این کمبود را جبران 
کنند و امسال هم این تجربه را برای آن عافیت داشته 

باشیم.

آرمان ملی: حسن رعیت که متهم به چندین فقره 
فساد مالی است، روابط نزدیکی با بابک زنجانی، اکبر 
طبری و سعید مرتضوی داشت. تمامی این افراد در 
حال حاضر پرونده های سنگین فساد داشته یا در مرحله 
اجرای حکم قرار دارند. رعیت نیز به عنوان متهم به 
مفاسد متعدد اقتصادی روند دادگاه را طی می کند. روز 
گذشته دومین جلسه دادگاه او برگزار شده و مجموع رقم 
فساد مالی هر ۲۱ متهم این پرونده جز حسن رعیت، بالغ 
بر چند صد میلیون دلار برآورد شده است. کلاهبرداری، 
پولشویی و اخلال در نظم پولی و ارزی کشور از عناوین 

پرتکرار اتهامات متهمین این پرونده به حساب می آید.
  پرونده 400 صفحه ای فساد

روز گذشته دومین جلسه دادگاه رسیدگی به اتهامات 
حسن میرکاظمی معروف به رعیت معاون بابک زنجانی، 
در شعبه ۵ دادگاه کیفری یک استان تهران به ریاست 
قاضی بابایی برگزار شد. در ابتدای جلسه دادگاه با اعلام 
قاضی بابایی، جعفرزاده نماینده دادستان در جایگاه قرار 
گرفت و به قرائت ادامه موارد اتهامی حسن رعیت متهم 
ردیف اول پرونده از جمله روابط نزدیک وی با قاضی 

منصوری؛ ارتباطات او با سیامک صمیمی قائم مقام 
معاونت برنامه ریزی وزارت صنایع و معادن وقت جهت 
انتفاع نامشروع از تسهیلات کلان بانک های صنعت و 
معدن و کشاورزی؛ ارتباط با محمد آریا؛ پرداخت رشوه 
به رئیس هیأت مدیره بانک صادرات استان گلستان؛ 
پرداخت رشوه به رئیس شعبه بانک پارسیان کیش؛ 
سوءاستفاده از حساب کارمندان خود جهت پولشویی 
و اخذ حواله های ارزی دولتی به واسطه شرکت هایی 
با ذینفع واحد و عدم واردات کالاهای تولیدی، 
پرداخت. آسیب به محیط زیست و وصول ۲ فقره 
شکایت شهرداری منطقه یک تهران در سال ۹۸ از حسن 
میرکاظمی معروف به رعیت در این ارتباط از دیگر موارد 
اتهامی منتسب به حسن میرکاظمی معروف به رعیت 
متهم ردیف اول پرونده مزبور بود که توسط جعفرزاده 
نماینده دادستان در جلسه دادگاه قرائت شد. در جلسه 
اول دادگاه نیز عناوین دیگر اتهامی حسن رعیت قرائت 
شده بود. اتهامات شبکه فسادی که مجموعه ای از جرایم 
را رقم زدند از اخلال کلان در نظام پولی و ارزی کشور تا 
جعل و اسیب به محیط زیست و کیفرخواست این پرونده 

4۰۰ صفحه است. متهمان ردیف اول تا بیست ودوم این 
پرونده به ترتیب حسن میرکاظمی، منصور معتقد، باقر 
شعار، سید روح ا... میرکاظمی، محمد ابازاده، محمد امین 
علوی طالبی، سید علیرضا هاشمی زاد، محمدرضا حاجی 
قربانخانی، مسعود جدیدی، علی قاسمی، محمدرضا 
یزدان شناسان، سیدرضا بتو، علی اکبر رحمانی، مجید 
عبادی، علی فرخی، علی اشرف افخمی، محمد آریاعلی 
دارابی  نیا، محمدحسن کریمی، غلامرضا توحیدی، 
معصومه عنصری و سیروس یوسفی بودند. پس از پایان 
قرائت کیفرخواست و عناوین اتهامی ۲۲ متهم پرونده 
مزبور توسط جعفرزاده نماینده دادستان، نمایندگان 
حقوقی بانک های مسکن و صادرات و همچنین مدیر 
شعب استان گلستان بانک صادرات با اعلام قاضی بابایی 
به عنوان شکات پرونده در جایگاه قرار گرفته و به بیان 
بخشی از ادله شکایت خود از حسن میرکاظمی و سایر 
متهمان پرونده حاضر پرداختند. با عنایت به درخواست 
وکلای شکات مبنی بر استمهال و ارائه فرصت مطالعاتی 
از سوی دادگاه، قاضی بابایی با اعلام فرجه دو هفته ای 
بیان داشت جلسه بعدی دادگاه متعاقبا اعلام خواهد شد.

»آرمان ملی« از واکنش رسانه های اصولگرا به کناره گیری يادگار امام از انتخابات گزارش می کند:

نفس راحت اصولگرايان و دلواپسان از نيامدن سيد حسن
   فیاض زاهد: سید حسن »خمینی دوره نوفل لوشاتو« را زنده کند

آرمان ملی: طی ماه های اخیر بسیاری از اصولگرایان نسبت به حضور 
یا عدم حضورآیت ا... سید حسن خمینی در انتخابات صحبت کرده و 
اظهارنظر نموده اند و به تحلیل فضای انتخابات ۱4۰۰ پرداخته اند. آنچه در 
تمامی تحلیل ها مشترک بوده سخن از تاثیر یادگار امام در آوردگاه ۱4۰۰ 
و کشاندن مردم به پای صندوق های رای بوده است. امری که جریان رقیب 
از آن در هراس است. از این رو زمانی که ایشان از سوی مقام معظم رهبری 
برای حضور در انتخابات نهی شد بسیاری از رسانه های جریان مقابل 
شادمان از این  مساله علم پیروزی و شادی بر افراشتند و نهی سید حسن را 
به شکست تله اصلاح طلبان برای او تعبیر کردند. در حالی که کاملا مشخص 
است که این برداشت را می توان توهین به شخص سید حسن خمینی و 

بیت امام تلقی کرد. 
 نهی سید حسن و شادمانی دلواپسان 

نهی سید حسن خمینی برای عدم کاندیداتوری در انتخابات ریاست 
جمهوری بازتاب ها و واکنش های زیادی داشت. چنانکه شاید اگر عکس 
همین خبر انتشار می یافت که سید حسین خمینی کاندیدای ۱4۰۰ شد 
چنین شاهد واکنش ها برخی رسانه ها نبودیم. نگاهی به رسانه های اصولگرا 
و بعضا دلواپس نشان می دهد که آنها از این کناره گیری چنان خوشحالند 
و در پوست خود نمی گنجند که حتی اگر خبر اعلام کاندیداتوری آیت ا... 
رئیسی به عنوان کاندیدای مورد وحدت اصولگرایان می شنیدند بدین حد 
خوشحال نمی شدند. نکته اینجاست که آیت ا... سیدحسن خمینی هنوز 
اعلام کاندیداتوری نکرده بود. صرفا گمانه زنی هایی پیرامون حضور وی در 
انتخابات منتشر شده بود و دعوت هایی از سوی برخی احزاب، گروه ها و 
شخصیت های سیاسی از ایشان برای حضور در انتخابات به عمل آمده بود. 
حال پرسش اینجا است؛ دلواپسانی که از گمانه زنی ها برای حضورآیت ا... 
سید حسن خمینی در انتخابات می ترسند و از خبر نهی ایشان از ورود به 
انتخابات شادمان شده و نفسی به راحتی می کشند اگر در شرایط عادی 
یادگار امام پا به عرصه می گذاشت، ثبت نام می کرد و با توجه به پایگاه 
اجتماعی پیروز انتخابات و رئیس جمهور می شد چه واکنشی از خود نشان 
می دادند؟ آنچه مسلم است سید حسن خمینی ظرفیتی بزرگ برای انقلاب 
نظام و ملت است که حضورش در مدیریت اجرایی کشور با همراهی جمعی 
از مدیران دلسوز می توانست راه گشا و گره گشای مشکلات کشور باشد. 
لذا اینکه ایشان را صرفا به جریان اصلاحات گره بزنیم و نیامدن ایشان را 
شکست اصلاح طلبان بدانیم جفا به بیت امام و ندیدن ظرفیت های سید 
حسن خمینی است. این در حالی است که کیهان نشینان سید حسن 
خمینی را به اصلاح طلبان منتسب می کنند و سعی دارند با اشاره به نهی 
وی سناریوی شکست اصلاحات را تداعی کنند. کیهان در واکنش خود 
آورده است:» کمتر کسی است که نداند اصلاح طلبان چگونه سرمایه های 

سیاسی کشور را به بازی می گیرند؛ روزی از آنان بت می سازند و برایشان 
کت ریاست جمهوری می دوزند و روزی دیگر هویت او را به زباله دان تاریخ 
می سپارند و قبای سرخ و سیاه برایش تدارک می بینند حالا و به  هرروی، 
پرونده بازی منافقانه مدعیان اصلاحات با سیدحسن خمینی در انتخابات 
ریاست جمهوری آینده بسته شده و توجه او به توصیه رهبر معظم انقلاب و 
مراقبت از نام و عنوان بیت امام )ره( از تله های سیاسی و انتخاباتی مدعیان 
اصلاحات می تواند نقطه درخشانی در کارنامه وی باشد.« جالب اینجاست 
که کیهان که بارها مواضع سید حسن خمینی و بیت امام را در موضوعات 
مختلف و مقاطع متفاوت زیر سوال برده چگونه امروز حامی وی شده 
است؟ قدر مسلم مقام معظم رهبری نیز با در نظر گرفتن مسائلی سید 
حسن خمینی را از حضور در انتخابات نهی کرده است و این نهی نیز جنبه 
توصیه ای داشته نه دستوری. لذا اگر سید حسن خمینی تشخیص دهد که 
حضورش در انتخابت می تواند به کشور و حل مشکلات مردم کمک می کند 
در این مسیر کوتاهی نخواهد کرد. لذا بهتر است برخی رسانه ها از این 
موضوع مصادره به مطلوب نکنند و آنطور که خود می خواهند این موضوع را 
به نفع خود تمام نکنند. مهم این است که باید از نیروها و ظرفیت های کشور 
و انقلاب به خوبی محافظت و استفاده کنیم نه اینکه به تخریب یا اتهام و 

برچسب زنی به آنها بپردازیم.
 يادگار امام توان تاثیرگذاری داشت

یک فعال سیاسی اصلاح طلب در خصوص نهی آیت ا... سید حسن 
خمینی برای حضور در انتخابات اظهار داشت:  شخصیت ایشان شخصیت 
مستقلی است به دلیل جوان بودنش، به دلیل سوابق حوزی و علمی، تسلطی 
که بر زبان انگلیسی، آشنایی با نسل و ادبیات جدید دارد و اساسا به خاطر 
»از نسل خمینی بودن« از همان زمانی که زمزمه حضور او آمد، فضا تغییر 
کرد. تندرو ها به او می تاختند! اما وقتی کنار کشید، دوباره سیدحسن 
خمینی شد. فیاض زاهد گفت: حال که سیدحسن خمینی به هر دلیلی از 
سوی رهبری منع شده، مشخص  است که او رجل سیاسی است چون توان 
تاثیرگذاری داشته است؛ این یعنی او در مرحله جدیدی قرار گرفته است 
و پیشنهاد من این است که سیدحسن در این دوره »خمینی دوره نوفل 
لوشاتو« را زنده کند که در آن ارزش های انسانی جدی گرفته می شد. فکر 
می کنم فارغ از ملاحظات سیاسی چنین رویکردی برای جمهوری اسلامی 
بسیار لازم و رهگشا است. این استاد دانشگاه تصریح کرد:  معتقدم رهبری 
یکی از شخصیت های وفادار به اسم و راه امام خمینی است و چه بسا ایشان 
نگران اعتبار و آبروی پیشوای خود بود که مبادا با غرور آقا سیدحسن نقد 
آن دوره و پرسش هایی که درباره دوران رهبری امام خمینی منجر به نبش 
قبر گذشته شود و برای ارزش های انقلاب و میراث انقلاب این مورد پسند 

نباشد.


